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ACTA núm. 2/2023 

ACTA DE LA REUNIÓ DE LA COMISSIÓ CONSULTIVA 
D’URBANISME, TRANSICIÓ ECOLÒGICA, SERVEIS URBANS I 

HABITATGE 

A Barcelona, essent les 17:00 h del 19 d’octubre de 2023, es reuneix la Comissió 
Consultiva d’Urbanisme, Transició Ecològica, Serveis Urbans i Habitatge del Districte 
de les Corts a la Sala de Plens del Districte, situada al soterrani de la seu, a la plaça 
Comas, 18, sota la presidència la consellera Sra. Irene Morales Morales, a la qual hi 
assisteix el conseller membre, Sr. Manuel Becerra Hormigo, Sr. Iván Condés 
Sangenis,  Sr. Xavier Cañigueral González, Sr. Mario Fco. Campelo Castro, Sra. Mº 
del Rosario Mesas Company, Sra. Paula Moyano Ramón i la Sra. Maria Mercedes 
Font Munso, assistides pel secretari Sr. Amadeo Silva Gómez. 

Excusen la seva absència els regidors adscrits la Sra. Francina Vila Valls, Sr. Jordi 
Martí Grau, Sr. Jordi Castellana i Gamisans Sr. Gonzalo de Oro-Pulido Plaza també 
excusen la seva els consellers membres en Sr. Jordi Guillén Sarrat. 

La presidenta de la Comissió, Sra. Irene Morales Morales, obre la sessió fent esment 
de l’ordre del dia:  

1. INFORMAR l’aprovació inicial del Pla Especial Urbanístic per a la
regulació de dipòsits antiinundació i antidescàrrega del sistema unitari a
Barcelona, d'iniciativa pública (23PL16967)

2. INFORMAR l’aprovació inicial del Pla Especial Urbanístic per a la
implantació o ampliació d’equipaments funeraris a la Ciutat de Barcelona
(22PL16927)

3. INFORMAR l’aprovació inicial la Modificació Puntual dels Plans
especials de protecció del patrimoni arquitectònic, històric i artístic de la ciutat
de Barcelona, d'iniciativa pública.(22PL16946)

PENDENT D'APROVACIÓ
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4. INFORMAR l’aprovació inicial del Pla especial d'ordenació de 
l'equipament del campus sud Pedralbes a l' àmbit de l'illa I, delimitada pels 
carrers Baldiri Reixac, Josep Samitier i l'avinguda Doctor Gregorio Marañón, 
d'iniciativa pública, promogut per la Universitat de Barcelona. (22PL16956) 

 

5. INFORMAR l’aprovació inicial del Pla de Millora Urbana per a l'encaix 
d'un passeig de vianants i carril bici entorn de les instal•lacions esportives de la 
Universitat de Barcelona, d'iniciativa pública, promogut per l'AMB. 

La Sra. Irene Morales Morales explica com es desenvoluparà la sessió, en relació amb 
l’ordre del dia, i tot seguit dóna la paraula al sr. Ivan Balmaña, Director de Serveis 
Tècnics. 

El Sr. Balmaña explica com funcionarà la seva exposició i assenyala que, al final 
d’aquesta, es podran fer totes les preguntes que calgui referents a qualsevol dels 
plantejaments urbanístics que exposi. 

En relació al punt 1, explica breument la funció que té un dipòsit antiiundació i 
antidescàrrega, comenta que es vol ampliar la seva xarxa actual i esmenta els dos 
dipòsits (Jardins del Doctor Dolsa i Parc de Bederrida) que es troben al districte de Les 
Corts. En aquest sentit, assenyala que es vol ampliar la capacitat de l’actual dipòsit de 
Bederrida. 

En relació al punt 2,  assenyala que l’objectiu del pla és establir els requeriments que 
han de complir els equipaments funeraris que es creïn a la ciutat de Barcelona i 
concreta quins són els àmbits què abastarà aquesta regulació, amb especial incidència 
en el fet que no abasta els serveis de cementiris i incineració, perquè aquests resten 
subjectes a l’Ordenança Municipal de Cementiris i Crematoris. Recalca que l’objectiu 
del pla és evitar que s’estableixin tanatoris de grans dimensions, raó per la qual es 
limita, entre d’altres, la seva superfície màxima i el nombre de sales de vetlla que 
podran tenir (fins a un màxim de sis). 

En relació al punt 3, i pel que fa específicament al districte de Les Corts, el sr. 
Balmaña assenyala que es vol ampliar el nombre d’edificis catalogats com a patrimoni 
arquitectònic i, si s’escau, modificar-ne el nivell de protecció. Enumera els edificis o 
indrets de Les Corts que quedarien inclosos en aquest pla. 

En relació al punt 4, assenyala que es vol augmentar el sostre vigent establert pel 
planejament vigent i comenta que no s’amplia la superfície edificada, sinó que es 
reordena la ja existent i una part es destina a laboratoris o centres d’investigació. 

En relació al punt 5, explica quin seria el recorregut del carril bici i del passeig de 
vianants a la zona de les instal·lacions de la Universitat de Barcelona. Especifica que 
es farà una reordenació del sòl perquè el traçat d’aquest passeig no passi per les 
esmentades instal·lacions esportives i per un espai reservat a vialitat. 

PENDENT D'APROVACIÓ



 
 

Un cop feta l’exposició, s’obre un torn de paraules. Dins d’aquest torn, el sr. Pedro 
amplia les explicacions donades pel sr. Balmaña en relació al futur traçat del carril bici. 

En nom de l’associació de veïns (AV), el sr. Guillumet  pren la paraula per assenyalar 
una afectació als Jardins de la Torre Girona relacionada amb l’àmbit de protecció de 
patrimoni. La presidenta de la comissió diu que el debat s’ha d’acotar als edificis. El sr. 
Balmaña intervé per a precisar que l’objectiu del pla era catalogar la Torre Girona, 
perquè els jardins ja estan protegits. En la rèplica, s’assenyala que la fitxa de patrimoni 
diu que s’han de conservar els jardins. La presidenta torna a intervenir per assenyalar 
que els temes de debat en una comissió consultiva s’han de circumscriure a l’àmbit de 
la comissió corresponent. Finalment, la presidenta permet que el sr. Guillumet pugui 
presentar l’argumentari de l’AV, en el qual s’assenyala que es vol implementar la 
protecció a nivell B tant dels jardins com de la Torre Girona. 

A continuació intervé una veïna (sense identificar) per demanar un aclariment sobre el 
Pla especial d'ordenació de l'equipament del campus sud, atès que no té clar si 
s’ampliaran els edificis ja existents. El sr. Balmaña i la sra. Morales responen per 
matisar que només es reordenarà la superfície interior ja existent, però sense 
ampliació dels edificis. 

La presidenta Irene Morales Morales, pregunta si hi ha alguna pregunta. No havent 
més temes a tractar, la presidenta aixeca la sessió a les 17:23h, del contingut de la 
qual, certifico. 

 

 

Vist-i-plau         

La presidenta      El secretari     

 

 

Sra. Irene Morales Morales          Sr. Amadeo Silva Gómez 

 PENDENT D'APROVACIÓ




